الــمــارة Al Manara

مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة Ports, Customs and Free Zone Corporation



lssue: 213 - 120 - 02 - 01 - 2025

الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة تعلن إطلاق مبادرة "التفتيش المتكامل"

PCFC launches "Seamless Inspections initiative" revolutionising customs services

04

بناء العادات لتحقيق النجاح في عام 2025 Building Habits for Success in 2025

03

اسطبلات الميناء تنجح في إتمام السباق التأهيلي لمسافة 80 كم في "بو ذيب"

Al Mina Stables Succeed in Completing the 80 km Qualifying Race at "Butheeb"



Sultan Bin Sulayem: The Dubai Customs' initiative showcases innovation and flexibility in customs services, enhancing Dubai's global standing in trade and logistics

Abdullah Busenad: We present a transformative model for customs inspections that exceeds expectations and drives operational efficiency $\frac{1}{2} \left(\frac{1}{2} \right) = \frac{1}{2} \left(\frac{1}{2} \right) \left(\frac{1}{2} \right)$

The Ports, Customs, and Free Zone Corporation (PCFC) has officially launched the Seamless Inspections initiative, a groundbreaking programme designed to redefine customs inspection processes. Officially inaugurated at Aramex's warehouses, the initiative reduces customs processing times by more than 50%, streamlining operations and accelerating supply chain efficiency.

The innovative solution has been praised by member companies for significantly enhancing supply chain management, expediting logistics, and improving operational efficiency. The initiative not only boosts customer satisfaction but also helps attract new foreign investments while strengthening the performance metrics of participating companies.

His Excellency Sultan Ahmed Bin Sulayem, Chairman of the Ports, Customs and Free Zone Corporation, emphasised the transformative impact of the initiative. "The Seamless Inspections initiative underscores our unwavering commitment to pioneering comprehensive and efficient customs processes. It reinforces Dubai's position as a global hub for trade and logistics, paving the way for sustainable development that meets future demands. This innovation leverages flexibility and advanced technologies to enhance Dubai's competitiveness on the global stage," he said.

His Excellency Dr. Abdullah Busenad, Director General of Dubai Customs, remarked: "This initiative represents a bold step toward revolutionising customs inspections through innovation. By enabling on-site inspections at company warehouses, we offer tailored, future-ready solutions that elevate Dubai's global trade and logistics profile. This approach directly contributes to Dubai's economic agenda D33, facilitating trade, attracting investments, and expanding operational footprints for businesses." He added: "The security awareness of inspection officers is the result of continuous investments in their training and development, highlighting the importance of effective communication with strategic partners in a way that contributes to achieving Dubai Customs' strategic objectives and strengthening its position as a leading global customs authority." HE Busenad was speaking during a visit to Aramex's warehouse along with an accompanying delegation. The visit marked the official launch of the service and provided an on-ground review of the customs inspection process at the company's premises. It also offered an opportunity to assess the initiative's contribution to operational fluidity and customer satisfaction.

The Seamless Inspections initiative enables goods inspection directly at company warehouses, reducing the need for traditional inspection points at customs centres. This innovation allows traders to meet global demand with greater agility and strengthens supply chain resilience, positioning Dubai at the forefront of global trade hubs. The initiative exemplifies advanced transformations in customs services that enhance business operations and maximise returns on trade activities. The programme provides two customised options to address corporate needs: a full-site inspection, where customs officers are permanently stationed at company premises to support high-volume operations requiring regular field inspections, and an on-demand inspection, which dispatches officers to company sites as needed, offering flexibility for businesses with varying inspection demands.

Aramex, a leader in logistics and transportation, has been a key partner in this initiative. The company highlighted the programme's efficiency in reducing delays, reducing shipment processing times by over 50%, and saving approximately five hours per shipment. This improvement has led to better delivery schedules, reduced costs, and enhanced operational efficiency.

Khaled Ziad Al-Kilani, Senior Director- Aramex's Regional Office, highlighted the positive outcomes of Dubai Customs' progressive services. "These services are meticulously designed to enrich customer experiences and streamline operations, consistently driving growth across the business, trade, and logistics sectors," he said.

Dubai Customs invites businesses to enroll in the Seamless Inspections service through designated channels. For further information, companies can contact Dubai Customs' support team directly.

سلطان بن سليّم: "نسعى إلى تقديم نموذج متقدّم يقوم على الابتكار والمرونة في الخدمات الجمركية" د. عبــدالله بوســناد: "نقدم للعالــم نموذجاً مرنــاً من الخدمــات والحلول الجمركية المســتقبلية تســـهم في إحــداث تغيير جــذري في عمليــات التفتيــش الجمركي"

أعلنت مؤسســة الموانئ والجمارك والمنطقــة الحرة عن إطلاق مبــادرة "التفتيش المتكامـــل" والتي يمثل نقلة نوعية مبتكــرة تهدف إلى إعــادة تصميم منظومة عمليــات التفتيش الجمركي، حيث تم تدشـــين المبادرة رســـمياً في مقر مســتودعات شـــركة "أرامكس"، وهي تســـهم في تقليــص زمن إنجاز الإجــراءات الجمركية بنســبة تزيد على %5، مما يعزز الكفاءة التشــغيلية ويســرع عمليات سلســلة التوريد

وأشــاد أعضاء الشــركات المســتفيدة مــن المبــادرة بأثرهــا الإيجابي فــي تعزيز كفــاءة إدارة سلاســل الإمداد والتوريد، وتســريع العمليات اللوجســتية، وتحســين الأداء التشــغيلي، مما يخــدم في رفع مســـتوى رضا العملاء واســـتقطاب المزيد من الاســتثمارات الخارجيــة الجديدة، إضافةً إلى تحســين مؤشــرات الأداء للشــركات

وفي هذا السياق، قال سيعادة سيلطان بن سيليم، رئيس مؤسسة الموانيئ والجميارك والمنطقة الحرة؛ "تجسّد مبيادرة "التفتييش المتكاميل" التزامنا الراسيخ بتطويير عمليات جمركية متكاملة وعالية الكفياءة، بما يسيهم في تعزيز بيئة الأعمال في دبي وترسيخ مكانتها كواحدة مين أبرز المراكيز العالمية في مجالي التجارة والخدميات اللوجسية، كما نسيعي مين خلال هيذه المبادرة إلى تقديم نميوذج متقدم يقوم على الابتكار والمرونة في الخدميات الجمركية، مميا يرفع من تنافسية الإميارة ويعزز قدرتها على استشراف المستقبل وتحقيق التنمية المستدامة التي تلبي تطلعيات الأجييال القادمة"

إلـى ذلك، أكد سـعادة الدكتـور عبد الله بوسـناد: "نقـدم للعالم نموذجـاً مرناً مـن الخدمات والحلـول الجمركية المسـتقبلية تفـوق التوقعات وتسـهم في تيسـير عمليـات التفتيش الجمـركي القائم علـي الابتـكار والتطوير مـن خلال إجـراء التفتيش للبضائع مباشـرة في مقار الشـركات. هـخه المبادرة سـتدعم بيئة الأعمـال في دبي، وتسـهم، مـن خلال تمبـز الخدمـات الحكومية، فـي تعزيز موقـع الإمارة فـي مؤشـرات التنافسـية العالمية ، و تحقيق مسـتهدفات أجنـدة دبي الاقتصاديـة D33، من خلال تسـهيل التجـارة وتحقيق الكفاءة اللوجسـتية وجذب اسـتثمارات جديدة سـواء الخارجية أو توسـيع قاعـدة أعمال الشـركات الأعضاء في المبـادرة المتواجدة فعلياً في السـوق المحلـي، وهو ما يدعم اسـتدامة التنميـة باعتبار القطاع التجاري واللوجسـتي مـن القطاعات الرئيسـية للاقتصاد الوطني"

واســتطرد ســعادته: "يعد مســتوى الأداء المتميز لضباط التفتيش ومــا يتمتعون به من حس أمنــى رفيع، نتيجةً لاســتثمارات مســتمرة في تدريبهم وتأهيلهــم، مما يؤكد أهميــة التواصل الفعّال مع الشــركاء الاســتراتيجيين على النحو الذي يســهم في تحقيــق الأهداف الاســتراتيجية لجمــارك دبي وتعزيــز مكانتهــا كإدارة جمركية رائدة عالمياً "

جاء ذلـ اك خلال زيارة سـعادة مدير عــام جمــارك دبيالي مقر مســتودعات شــركة "أرامكس" لتدشــين المبادرة رســمياً، والوقــوف على ســير عمليـات التفتيــش الجمركي في مقــر مســتودعات الشــركة مــن خلال مبادرة "التفتيــش المتكامــل"، والتعرف ميدانيــاً على تأثير الخدمة على الســيابية العمليــات ومدى رضــا المتعاملين عنها وتوفر مبــادرة "التفتيــش المتكامل" خيارين للشــركات لتلبيــة احتياجاتها المختلفــة؛ الأول هــو "التفتيش الكامل في الموقــع"، حيث يتواجد ضباط التفتيش الجمركي بشــكل دائم لتقديم دعم مســتمر للشــركات التــي تحتاج إلى خدمــات تفتيش منتظمة. أمــا الخيار الثاني فهــو "التفتيش عنــد الطلب"، والــذي يتيح توجه ضبــاط النفتيش إلى مواقع الشــركات حســب الحاجة، مما يوقر مرونة للشــركات الكبرى

وقالت شــركة أرامكــس، المزود الرائــد لخدمات النقــل والحلول اللوجســتية الشــاملة: "ســاهمت المبادرة في تبســيط إجــراءات التفتيــش وتقليل التأخيــر، مما أدى إلــى تقليص أوقات إنجاز الشــحنات بنســبة تجــاوزت %50، حيــث تــم توفير نحو 5 ســاعات لــكل شــحنة. هذه التحســينات انعكســت بشــكل إيجابــي على تحســين جداول التســليم، خفــض التكاليف، وتعزيــز الكفاءة التشــغيلية بشــكل عام"

وأكــد خالد زياد الكيلاني، المديــر التنفيذي للمكتب الإقليمي لشــركة "أرامكس"، أن الخدمــات الحكومية المتطورة التــي تقدمهــا جمارك دبــي طالما حظيــت بمــردود إيجابي كبيــر لدينا، فهـــي تحفز أنشــطة قطاعــات الأعمال والتجارة وشــركات الخدمات اللوجســتية، حيث يتــم تصميمها خصيصاً لإثــراء تجربة العملاء وتبســيط الإجراءات

ووجهت جمارك دبــي الدعوة للعملاء الراغبين في الاشــتراك بخدمــة "التفتيش المتكامل" إلــي تقديم طلباتهم عبر القنــوات المعتمدة، حيــث يمكن الحصول على مزيــد من المعلومات حــول الخدمة، عبــر التواصل مع فريق الدعم المخصص فــي جمارك دبي. الأخبار الداخلية lnternal News

"اسطبلات الميناء تنجح في إتمام السباق التأهيلي لمسافة 80 كم في "بو ذيب "Al Mina Stables Succeed in Completing the 80 km Qualifying Race at "Butheeb"



Al Mina Stables, affiliated with the Ports, Customs, and Free Zone Corporation, successfully completed the 80-kilometer qualifying race held at the Butheeb International Endurance Village in the Al Khatm area in Abu Dhabi. Six horses from Al Mina Stables participated in the race, with all of them successfully completing all stages.

Al Mina Stables aims to prepare riders and horses to compete in local and international championships at the highest levels of professionalism. The participating riders in the race were announced as Saeed Obaid Al Shamsi, Ibrahim Ghanem Ali Ibrahim, Aiste Razmina, Sultan Jamal Mohammed, Luba Varela, and Sultan Abdulrahman Al Zarouni.

Abdullah Salem Al Suwaidi, Senior Manager at the General Services Department of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation and Head of Al Mina Stables, emphasized that this outstanding performance reflects the high level of readiness and preparedness of both the riders and the horses. This demonstrates Al Mina Stables' confidence in participating in upcoming local and international competitions.

نجحـت اسـطبلات المينـاء، التابعـة لمؤسسـة الموانـئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة، فـي اجتيـاز السـباق التأهيلـي لمسـافة 80 كيلومتـر الـذي أقيـم فـي قريـة بوذيـب العالميـة للقـدرة بمنطقـة الختـم فـي إمـارة أبـو ظبـي، حيـث شـاركت فـي السـباق سـتة خيـول مـن اسـطبلات المينـاء، حيـث تمكنـت جميعهـا مـن اجتيـاز كافـة مراحـل السـباق بنجـاح.

تهدف اسطبلات المينــاء إلــى إعــداد الفرســان والخيــول للمشــاركة فــي البطــولات المحليــة والدوليـة بأعلـى مســتويات الاحترافيـة. وقــد تـم إعلان الفرســان المشــاركين فـي الســباق وهــم سـعيد عبيـد الشامســي، وإبراهيـم غانـم علـي إبراهيـم، وأيســتي رازميـن، وســلطان جمــال محمـد، ولوبــا فــاريلا وســلطان عبدالرحمــن الزرعونــى

وأكد عبد الله سالم السويدي، مدير أول بإدارة الخدمات العامـة بمؤسسـة الموانئ والجمـارك والمنطقــة الحــرة ورئيــس اســطبلات المينــاء أن هــذا الأداء المتميــز يعكــس مســتوى عــالٍ مــن الاســتعداد والجاهزيــة مــن قبــل الفرســان والخيــول علـى حــد ســـواء، ممــا يؤكــد اســتعداد اســطبلات المينــاء لخــوض المنافســات المحليــة والدوليـة القادمــة بثقــة.

وجهات جدیدة



XLine Dubai Marina: A Thrilling Urban Adventure

Experience Dubai like never before with XLine Dubai Marina, one of the world's longest urban zip lines. Stretching over 1 kilometer at dizzying heights, it offers a unique blend of adrenaline and breathtaking views. Riders soar across Dubai Marina's iconic skyline at speeds of up to 80 km/h, gliding above yachts, skyscrapers, and sparkling waters. The experience begins with a safety briefing and fitting of harnesses before launching into an unforgettable journey. Perfect for thrill-seekers and first-time adventurers alike, XLine is more than just an activity—it's a once-in-a-lifetime opportunity to see Dubai from a whole new perspective.

إكس لاين دبي مارينا: تجربة الأدرينالين بين أطول ناطحات السحاب

اكتشف دبي كما لم ترها من قبل مع إكس لاين دبي مارينا، أحد أطول مسارات الانزلاق في العالم. يمتد الخط على مسافة تزيد عن كيلومتر واحد وعلى ارتفاعات شاهقة، ليمنحك مزيجًا فريدًا من الأدرينالين والمناظر الخلابة. ينطلق المغامرون بسرعة تصل إلى 80 كم/ساعة، عابرين فوق أفق دبي مارينا المميز واليخوت الفاخرة والمياه المتلألئة. تبدأ التجربة بإرشادات السلامة وتركيب الأحزمة، لتأخذك بعدها في رحلة لا تُنسى. سواء كنت من عشاق المغامرات أو تجرب خلك لأول مرة، يُعد إكس لاين أكثر من مجرد نشاط؛ إنه فرصة فريدة لرؤية دبي من منظور جديد تمامًا.

تــأمـــلات



طارق سعيد المرزوقي مدير قسم إسعاد المتعاملين Tareq Saeed Al Marzooqi Manager Customer Happiness Section

سباق بلا نهاية: الإرادة والطموح المستدام مع بداية عام 2025

مــع بزوغ فجر عــام 2025، تُفتح صفحــة جديدة في حياتنــا، حافلة بالفــرص والتحديات. في هذا الســباق المســتمر للحياة، تُعــد الإرادة والطموح المســتدام المفتاح الأساســي لتحقيــق الأهداف والتميز. إن الســعي الدائــم نحو النجاح والإنجــاز لا يتوقف عند حــدود زمنية أو محطات معينة، بل هو ســباق لا ينتهــي، يدفعنا لتحقيق المزيد عامًــا بعد عام.

الإرادة هـي القــوة الداخليــة التي تدفع الإنســان للمضـي قدمًا رغم العقبــات. ومع بداية هذا العــام، تتجلى فرصــة مثالية لإعادة تقييم مســاراتنا، وتحديــد أولوياتنا. إنهــا لحظــة لتجديــد العزيمة، وتعزيز الإيمــان بقدرتنا على تحقيق أحلامنــا، مهما بدت بعيدة المنــال. فالإرادة القوية هــي نقطة الانطلاق لتحويل الأفــكار إلى واقع ملموس.

أمــا الطموح الشــخصي، فهو الشــغف الذي يجعــل الأهدا<mark>ف خطوات نحــو ط</mark>ريق طويــل للتميز. الطموح المســتدام يتخطى حــدود الرغبات اللحظيــة؛ فهو التزام دائــم بالنمــو والتطور. في عــام 2025، يصبح هــذا الطموح حافزًا لا<mark>ستكشــا</mark>ف آفاق جديــدة وتحقيق إنجــازات لم تكن تبدو ممكنــة من قبل.

لكــن الإرادة والطمــوح وحدهمــا لا يكفيان؛ فلا بد من خطــة واضحة وواقعية. يبــدأ تحقيق الأهــداف بتحديدها بدقة، وتجزئتهــا إلى خطوات صغيــرة قابلة للتنفيذ. ومــع تحقيق كل خطوة، نقتــرب أكثر من غاياتنا، مســـتندين إلى الصبــر والمثابرة.

إن بدايــة العــام الجديد تمثل فرصة لاســتعادة شــغفنا بالحياة والعمــل. إنها دعوة لترك الماضــي خلفنا والتركيز على المســتقبل. التميز ليس حكــرًا على فئة معينة مــن الناس، بل هو نتيجة طبيعية للإصرار المســتمر على تحســين الــذات وتطوير المهارات.

الســباق بلا نهايــة لا يعني الإجهاد أو الســعي المفرط، بــل الالتزام بالرحلة والاســتمتاع بكل محطة نصــل إليها. فالنجاح لا يُقــاس فقط بالنتائج، بــل أيضًا بالتجارب والدروس المســتفادة على طول الطريق.

لنجعــل عــام 2025 عامًــا ملينًا بــالإرادة القويــة والطموح المســـتدام؛ عامًا نحقق فيــه أحلامنا ونرســم ملامح مســـتقبل أكثر إشـــراقًا. لنواصل العمل وفــق الرؤية الحكيمــة لصاحب الســمو الشــيخ محمد بن راشــد آل مكتــوم، حفظه الله، الــذي قال: "في ســباق التميــز ليس هناك خــط للنهاية".

An Endless Race: Willpower and Sustainable Ambition at the Dawn of 2025

As 2025 begins, a new chapter unfolds, brimming with opportunities and challenges. In this ongoing race of life, willpower and sustainable ambition emerge as the keys to achieving our goals and excelling. The pursuit of success and achievement transcends temporal boundaries or specific milestones; it is an endless race that propels us to strive for more with each passing year.

Willpower is the inner strength that motivates individuals to move forward despite obstacles. The start of this year offers an ideal opportunity to reassess our paths and redefine our priorities. It is a time to renew determination and reinforce the belief that our dreams—no matter how distant—are within reach. Strong willpower serves as the foundation for transforming ideas into tangible realities.

Personal ambition, on the other hand, is the passion that transforms goals into milestones along the journey toward excellence. Sustainable ambition extends beyond fleeting desires, it is a persistent commitment to growth and development. In 2025, this ambition becomes a driving force, pushing us to explore uncharted horizons and achieve accomplishments once thought unattainable.

However, willpower and ambition alone are not enough; they must be paired with a clear and realistic plan. Achieving goals starts with defining them precisely, breaking them into manageable steps, and moving forward patiently and consistently. Each milestone we reach brings us closer to our aspirations, fortified by perseverance.

The new year presents an opportunity to rekindle our passion for life and work. It is a call to leave the past behind and focus on the future. Excellence is not reserved for a select few; it is the natural outcome of continuous self-improvement and skill development.

An endless race does not signify relentless striving or exhaustion but rather a commitment to the journey and an appreciation of each milestone along the way. Success is measured not only by the results achieved but also by the experiences gained and the lessons learned.

Let's make 2025 a year of strong will and sustainable ambition—a year in which we realize our dreams and shape a brighter future. Let's embrace the wisdom of His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, who reminds us: "The race for excellence has no finish line."

مـقــتـطـفات

بناء العادات لتحقيق النجاح في عام 2025 يُعـد بدايـة العـام الجديـد الوقـت المثالـي لتأسـيس عـادات تمهـد الطريـق للنجـاح. فـي عـام 2025، ركّـز علـى " بنـاء روتيــن يتماشــي مــع أهدافــك الشــخصية والمهنيــة. ابــدأ بإجــراء تغييــرات بســيطة وقابلــة للتنفيــذ، مثيل تخصيص 15 دقيقــة بوميًا لتعلّـم مهـارة جديـدة أو اعتمـاد روتيـن صباحـي منتظـم لتعزيـز الانتاجيـة. استخدم أدوات مثل متتبعات العادات أو التطبيقات المحمولة لمتابعة التقدم والبقاء متحمسًا. تذكر أن الاسـتمرارية هي المفتاح؛ فحتى الخطـوات الصغيـرة المتكـررة يمكـن أن تـؤدى إلى نتائـج كبيـرة على المـدى الطويل. احتفـل بالإنجـازات الصغيـرة على طـول الطريـق، ولا تتـردد فـى تعديـل نهجـك إذا لـزم الأمـر. مـن خلال تعزيـز العـادات الإيجابيـة، سـتضع الأسـاس لعـام ملـيء بالنمـو والإنجـاز والرضـا. **Building Habits for Success in 2025** The start of a new year is the perfect time to establish habits that pave the way for success. In 2025, focus on building routines that align with your personal and professional goals. Begin with small, manageable changes—like dedicating 15 minutes daily to learning a new skill or adopting a consistent morning routine to boost productivity. Leverage tools like habit trackers or mobile apps to monitor progress and stay motivated. Remember, consistency is key; even minor, repeated actions can lead to significant longterm results. Celebrate small wins along the way, and don't hesitate to adjust your approach if needed. By fostering positive habits, you'll set the foundation for a year of growth, achievement, and fulfillment.

ريبوست



کیف تقرر بشکل أسرع وأذکہ؟

How to Decide Faster and Smarter?



3 أحص الخيارات المتاحة

Assess available options



2 اجمع المعلومات

Gather information



حدد أهدافك بوضوح

Clearly define your goals



6 تعلم من أخطائك

Learn from your mistakes



5 لا تخف من المخاطرة

Don't be afraid to take risks



Evaluate each option

Weather Condition

الخميس Thursday أَكَّ 1/2



H: 22°C L: 20°C الجمعة Friday 1/3



H: 21°C L: 18°C السبت Saturday



H: 21°C L: 15°C الأحد Sunday 1/5



الة الطقس

H: 21°C L: 16°C

رؤيتنـــــــا

تعزيــز مكانـة دبي كمركــز رائــد مستدام لدعــم القطـاع الاقتصادي علــى الـصعيد الــعالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

فريـــق التحريـر Editorial Staff

رئيس التحرير: هند شاكر Editor- in-Chief: Hend Shaker

إعداد: فاطمه الفهيم Content Creator: Fatma AlFahim

تحرير: بسنت زين الدين **Editor**: Bassant Zein AlDir

تصميم: إيان سيفيلا وعبير البستكي Designer: Ian Sevilla & Abeer Albastaki

تصوير: محمد كبير **Photographer**: Mohammad Kabeer

مركز الاتصال 990 Call Center 800







